
 
ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

П Р О Т О К О Л 

20.02.2019                                        м.Черкаси                                                 № 19 

 

 

Засідання постійної комісії обласної ради  

з питань агропромислового розвитку  

та земельних відносин 

 

 

Всього членів комісії   - 11 

На засіданні присутні  - 7: 

 

Присутні: 

голова комісії  - Лупашко О.В. 

члени комісії: - Гончаренко В.Г.,   Дивнич М.П.,    Клімов Є.П., Сегеда А.В., 

Северин О.Ф., Степовий В.Б. 

Відсутні: Ботнар Ю.А.,   Буцько С.А.,   Коверський А.М., Скіченко А.П. 

 

Запрошені: 

 Бондаренко Владислав Олексійович - заступник начальника Черкаського 

регіонального управління водних ресурсів 

 Горда Василь Івванович - помічник начальника Черкаського обласного 

управління лісового та мисливського господарства 

 Митюк Тетяна Сергіївна – заступник директора Департаменту фінансів 

облдержадміністрації 

 Петров Віталій Олександрович - начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 Точений Іван Григорович - заступник начальника управління 

агропромислового розвитку облдержадміністрації 

 В засіданні постійної комісії взяли участь перший заступник голови 

обласної ради Тарасенко В.П. та начальник організаційного відділу 

виконавчого апарату обласної ради Бреус О.В. 

 

 

 

 

 



Порядок денний: 

 

1. Про   внесення   змін   до  рішення  обласної  ради  від  24.04.2015  

№ 39-4/VI «Про програму підтримки розвитку сільськогосподарських 

обслуговуючих кооперативів у Черкаській області на період до 2020 року» 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

2. Про звіт про виконання обласного бюджету за 2018 рік 

Митюк 

Тетяна Сергіївна 

- заступник директора Департаменту 

фінансів облдержадміністрації 

 

3. Про надання дозволу на виготовлення технічної документації з 

землеустрою щодо встановлення (відновлення) меж земельної ділянки в натурі 

(на місцевості) 

Петров 

Віталій Олександрович 

- начальник управління майном 

виконавчого апарату обласної ради 

 

4. Про виконання програми розвитку лісового господарства Черкаської 

області на період 2002-2015 роки 

Горда 

Василь Іванович 

 

- помічник начальника Черкаського 

обласного управління лісового та 

мисливського господарства 

 

5. Про хід виконання обласної екологічної програми «Чистий Дніпро» 

в розрізі обласної програми «Будуємо нову Черкащину» на період до 2021 року 

Бондаренко  

Владислав Олексійович 

 

- заступник начальника Черкаського 

регіонального управління водних 

ресурсів 

 

6. Про хід виконання Програми боротьби з амброзією полинолистою 

на 2017-2020 рік 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

7. Про хід виконання обласної програми запобігання виникненню 

захворювань домашніх свиней  африканською  чумою та інших інфекційних 

хвороб тварин, утворення резервного фонду матеріально-технічних засобів на 

випадок виникнення вогнища захворювання  

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 



8. Про хід виконання програми розвитку галузі молочного скотарства 

Черкаської області на 2010-2020 роки 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

9. Про хід виконання програми розвитку галузі свинарства Черкаської 

області на 2010-2020 роки 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

10.  Про хід виконання програми розвитку рибного господарства 

водойм Черкаської області на 2010-2020 роки 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

11. Про хід виконання програми з охорони і підвищення родючості 

ґрунтів Черкаської області «Родючість 2016-2020» 

Точений  

Іван Григорович 

- заступник начальника управління 

агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

12. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2019 рік 

Бреус 

Ольга Володимирівна 

- начальник організаційного відділу 

виконавчого апарату обласної ради 

 

12.1. Про пропозиції постійної комісії обласної ради з питань 

агропромислового розвитку та земельних відносин до плану роботи Черкаської 

обласної ради на 2019 рік 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 

 

13. Про план роботи постійної комісії з питань агропромислового 

розвитку та земельних відносин на 2019 рік 

Лупашко 

Олександр Вікторович 

- голова постійної комісії 

 

1. СЛУХАЛИ:  

 Точеного І.Г., який ознайомив членів постійної комісії з проектом 

рішення   «Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради   від   24.04.2015    

№ 39-4/VI «Про програму підтримки розвитку сільськогосподарських 

обслуговуючих кооперативів у Черкаській області на період до 2020 року». 

Іван Григорович зазначив, що метою зміни назви програми підтримки 

розвитку сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів у Черкаській 



області на період до 2020 року є необхідність підтримки не лише 

сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів, а й сімейних фермерських 

господарств. 

Іван Григорович поінформував членів комісії, що в області 1037 

особистих селянських господарств утримують 3-5 корів,  137 – 6-10 корів та 9 – 

більше 10 корів. Державна та обласна фінансова підтримка таких господарств є 

необхідністю їх реєстрації у сімейні фермерські господарства. 

Станом на 01.01.2019 в області зареєстровано 128 кооперативів. 

Для подальшого розвитку сільськогосподарської кооперації необхідно 

провести ряд заходів, а саме:  

1. Оснащення основними засобами діючих та новостворених 

сільськогосподарських обслуговуючих кооперативів області. 

2. Створення сервісного центру по обслуговуванню та розвитку 

сільськогосподарської кооперації у Черкаській області на базі комунального 

підприємства „Регіональний навчально-практичний центр розвитку 

багатофункціональних кооперативів Черкаської обласної ради“. 

За рахунок створення кооперативів, сімейних фермерських господарств 

підвищаться доходи сільських мешканців. За рахунок об’єднання членів 

кооперативів, СФГ планується створити нові робочі місця та з’явиться 

можливість отримання нових знань, що дозволить підвищити продуктивність 

праці сільських мешканців та зробить її більш привабливою для молоді, яка 

через відсутність перспектив покидає село 

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додаються (додаток 1). 

 

В   обговоренні  взяли  участь: Тарасенко В.П., Лупашко О.В., 

Гончаренко В.Г.  

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/1 додається (додаток 2). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

2. СЛУХАЛИ: 

Митюк Т.С., яка ознайомила членів комісії з проектом рішення «Про звіт 

про виконання обласного бюджету за 2018 рік». 

Тетяна Сергіївна зазначила, що за 2018 рік до обласного бюджету 

надійшло 8 554 118,3 тис. грн, в т.ч.: 

власних надходжень – 1 163 683,3 тис. грн; 

базової дотації – 11 152,7тис. грн; 

стабілізаційної дотації – 8 346,6 тис. грн; 

додаткової дотації з державного бюджету місцевим бюджетам на 

здійснення переданих з державного бюджету видатків з утримання закладів 

освіти та охорони здоров'я – 632 997,0 тис. грн; 

субвенцій з державного бюджету на виконання загальнодержавних 

програм – 6 706 806,4 тис. грн; 



субвенцій з місцевих бюджетів – 31 132,3 тис. грн. 

До загального фонду обласного бюджету надійшло 955 341 тис. грн 

власних доходів, що становить 104,5 відс. до завдання на звітний період, понад 

план надійшло 40 735,1 тис. грн. Досягнуто приросту надходжень порівняно з 

попереднім роком на 27,7 відс. 

Надходження коштів від відшкодування втрат сільськогосподарського і 

лісогосподарського виробництва виконані в сумі 98,7 тис. грн або 61,7 відс. до 

річних призначень. Видатки обласного бюджету за рахунок цих надходжень, 

які передбачені на проведення робіт з хімічної меліорації (вапнування) ґрунтів 

земель державної власності, не фінансувалися у зв’язку з відсутністю заявок 

головного розпорядника коштів – управління агропромислового розвитку 

облдержадміністрації. 

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додаються (додаток 3). 

 

В     обговоренні    взяли  участь: Тарасенко В.П., Гончаренко В.П., 

Лупашко О.В.,   Сегеда А.В. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/2 додається (додаток 4). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

3. СЛУХАЛИ: 

Петрова В.О., який ознайомив членів комісії з проектом рішення «Про 

надання дозволу на виготовлення технічної документації з землеустрою щодо 

встановлення (відновлення) меж земельної ділянки в натурі (на місцевості)». 

Віталій Олександрович зазначив, що до обласної ради надійшло 

клопотання комунального підприємства «Черкаське обласне об'єднане бюро 

технічної інвентаризації» щодо надання дозволу на виготовлення технічної 

документації із землеустрою щодо встановлення  (відновлення) меж земельної 

ділянки в натурі (на місцевості), для здійснення подальшої державної реєстрації 

речових прав на нерухоме майно (землю). 

В результаті виготовлення технічної документації із землеустрою щодо 

встановлення (відновлення) меж земельної ділянки в натурі (на місцевості) їй 

буде присвоєно кадастровий номер, що дозволить зареєструвати за Черкаською 

обласною радою право власності на земельну ділянку, яка перебуває у 

постійному користуванні комунального підприємства. 

 

Текст проекту рішення та пояснювальна записка додаються (додаток 5). 

 

В  обговоренні  взяли  участь: Лупашко О.В.,   Сегеда А.В., Северин О.Ф.  

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/3 додається (додаток 6). 

 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  



4. СЛУХАЛИ: 

 Горду В.І., який поінформував членів комісії, що за період дії програми в 

області було створено 21978 га нових лісів, в тому числі на малопродуктивних 

та деградованих землях 3740 га, проведено ремонт та утримання 5 шт. 

гідротехнічних протиерозійних споруд, створено 1100 метрів водозатримуючих 

та водорегулюючих валів. 

 На площі 163,4 тис. га проведено рубки формування та оздоровлення 

лісів, вирощено 143,6 млн шт. сіянців основних лісоутворюючих порід, 

влаштовано 240 рекреаційних пунктів, створено 10 шкільних лісництв, 

облаштовано 13 одиниць телевізійних систем спостереження за лісами для 

оперативного виявлення загорянь лісу. 

 Василь Іванович зазначив, що на виконання заходів програми витрачено 

1308, 74 млн гривень, з них: власні кошти лісгоспів – 1237,7 млн гривень, 

державного бюджету – 70,6 млн гривень, обласного бюджету – 0,44 млн 

гривень. 

 Василь Іванович зазначив, що у зв’язку із закінченням у 2015 році дії 

програми та реалізації заходів програми, Черкаське обласне управління 

лісового та мисливського господарства пропонує зняти її з контролю обласної 

ради. 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 7). 

 

В  обговоренні  взяли  участь: Лупашко О.В.,   Сегеда А.В., Северин О.Ф. 
 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/4 додається (додаток 8). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

5. СЛУХАЛИ: 

 Бондаренка В.О. який поінформував членів комісії про хід виконання 

рішення обласної ради від 22.03.2013 № 21-2/VI «Про обласну екологічну 

програму «Чистий Дніпро» в розрізі обласної програми «Будуємо нову 

Черкащину» на період до 2021 року». 

 Владислав Олексійович зазначив, що станом на 01.01.2018 року програма 

профінансована на суму 52,439 млн. грн., що складає 17,2 % від планового 

обсягу фінансування. 

 Виконання робіт та фінансування заходів за програмою з державного і 

місцевого бюджетів за 2018 рік Регіональним офісом водних ресурсів у 

Черкаській області не проводилось. 

  

Інформація додається до протоколу (додаток 9). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 
 



ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/5 додається (додаток 10). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

6. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про  хід виконання 

Програми боротьби з амброзією полинолистою на 2017-2020 рік. 

 Іван Григорович зазначив, що на виконання заходів програми необхідно 

38 млн грн, тобто кожного року необхідно 7,6 млн грн. 

 Загалом програму боротьби з амброзією було прийнято в шістнадцяти 

районах області. Станом на 01.01.2019 року в області ліквідовано 1,5 тис. га 

вогнищ амброзії полинолистої механічним та хімічним способами.  

 Проводяться інформаційно-роз’яснювальні роботи серед населення щодо 

необхідності боротьби з амброзією полинолистою, наради з керівниками 

господарств. 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 11). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 
 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/6 додається (додаток 12). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

7. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про  хід виконання 

обласної програми запобігання виникненню захворювань домашніх свиней  

африканською  чумою та інших інфекційних хвороб тварин, утворення 

резервного фонду матеріально-технічних засобів на випадок виникнення 

вогнища захворювання. 

  

Інформація додається до протоколу (додаток 13). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 
 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/7 додається (додаток 14). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

 

 



8. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про  хід виконання про 

хід виконання програми розвитку галузі молочного скотарства Черкаської 

області на 2010-2020 роки. 

 Іван Григорович зазначив, що у 2018 році в ході реалізації положень 

прпограми у всіх категоріях господарств вироблено 484,1 тис. тонн молока, в 

сільгосппідприємствах виробництво молока складає 291,5 тис. тонн. 

 Найвища продуктивність досягнута в Маньківському, Лисянському, 

Смілянському, Черкаському та Звенигородському районах. 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 14). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г.,   

Сегеда А.В., Северин О.Ф. 

Лупашко О.В. запропонував доручити Гончаренку В.Г. і Клімову Є.П. 

підготувати на пленарне засідання обласної ради проект звернення депутатів 

Черкаської обласної ради до Прем’єр - міністра України Гройсмана В.Б., 

Голови Верховної Ради України Парубія А.В. щодо перевірки обґрунтованості 

зниження закупівельних цін на молоко в Черкаській області, приведення їх до 

економічно обґрунтованого рівня та розробки ефективного механізму 

державної підтримки сільгоспвиробників, які займаються молочним 

скотарством. 

Олександр Вікторович запропонував доручити Гончаренку В.Г. 

представляти проект звернення на пленарному засіданні обласної ради 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/8 додається (додаток 15). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

9. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про хід виконання 

програми розвитку галузі свинарства Черкаської області на 2010-2020 роки. 

 Іван Григорович зазначив, що у 2018 році реалізація свиней в живій вазі у 

сільгосппідприємствах області складає 18,2 тис. тонн. 

 Чисельність пологів’я свиней станом на 01.91.2019 року складає 222,5 

тис. голів 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 16). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/9 додається (додаток 17). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 



 

10. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про хід виконання 

програми розвитку рибного господарства водойм Черкаської області на 2010-

2020 роки. 

 Іван Григорович зазначив, що на виконання положень програми в частині 

зариблення Кременчуцького водосховища в обласному бюджеті в 2018 році 

було передбачено 2 млн. грн. 

 За кошти обласного бюджету в водосховище вселено 74,1 тонн двохрічок 

росноїдних риб. 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 18). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/10 додається (додаток 19). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

11. СЛУХАЛИ: 

 Точеного І.Г., який поінформував членів комісії про хід виконання 

програми з охорони і підвищення родючості ґрунтів Черкаської області 

«Родючість 2016-2020». 

 Іван Григорович зазначив, що згідно з планом робіт, було проведено 

агрохімічну паспортизацію земель сільськогосподарського призначення в 23 

агроформуваннях Уманського, Тальнівського, Катеринопільського і 

Лисянського районів Черкаської області на площі 31,2 тис. га. 

 

Інформація додається до протоколу (додаток 20). 

 

В    обговоренні    взяли  участь: Лупашко О.В.,   Гончаренко В.Г. 

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/11 додається (додаток 21). 
 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 

12. СЛУХАЛИ: 

 Бреус О.В., яка ознайомила членів постійної комісії з проектом рішення 

«Про план роботи Черкаської обласної ради на 2019 рік». 

 Ольга Володимирівна звернула увагу членів комісії, що у IV кварталі 

2019 року запланований звіт постійної комісії обласної ради з питань  

агропромислового розвитку та земельних відносин. 

 

Текст проекту рішення та плану роботи додається (додаток 22). 



 

В   обговоренні  взяли  участь: Тарасенко В.П., Лупашко О.В., Гончаренко В.Г.  

 

ВИРІШИЛИ: Висновок № 19/12 додається (додаток 23). 

 

  «За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималось» – 0,   «Не голосувало» - 0.  

 

 Пропозицій щодо внесення змін та доповнень до плану роботи Черкаської 

обласної ради на 2019 рік не надійшло. 

 

13. СЛУХАЛИ: 

Лупашка О.В., який запропонував затвердити план роботи постійної 

комісії  на 2019 рік. 

 

Проект плану роботи комісії додається (додаток 24). 

 

ВИРІШИЛИ: Затвердити план роботи постійної комісії з питань 

агропромислового розвитку та земельних відносин  на 2019 рік. 

 

«За» –  7,    «Проти» – 0,   «Утрималися» – 0,   «Не голосувало» - 0. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Голова комісії          О.В. Лупашко 

 

 

Секретар комісії          Є.П. Клімов 


